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Acte acadèmic de Graduació de la Facultat de Ciències Econòmiques i Empresarials per als 
estudiants que acaben els seus estudis de Grau i Máster, 29.06.2023 

 

Autoritats, Dra. Anna Garrriga, Degana de la Facultat CEE, Vicerector de Qualitat, graduades, 
graduats, familiars… 

Sigueu benvinguts, 

Aquest és un moment important per la vostra vida. Esteu a punt d’entrar en la vida professional, 
d’incorporar-vos a la societat en l’empresa privada, en una institució, nacional o europea. Per 
alguns encara queda recorregut, un màster, una especialització, una oposició.  

També és un moment d’incertesa, de canvi. És un nou cicle i passeu d’un entorn conegut a un 
altre diferent.  

Allà on comenceu a treballar us trobareu amb els problemes econòmics actuals. 

A primers de maig, la CHE (Confederació Hidroelèctrica de l’Ebre) va fer tancar el canal principal 
d’Urgell, una decisió inèdita ens els 161 anys d’història del canal. Fou un cigne negre, aquella 
notícia que de cop i volta va fer adonar a tothom de les implicacions de la sequera, de no haver 
fet prou inversions en reg més eficients, de no haver invertit prou en dessaladores, del canvi 
climàtic, de la necessitat de disminuir la temperatura  global i per tant, de reduir el nostre 
consum i tenir hàbits més sostenibles. 

La transcendència d’una disminució de les collites, cereal, palla, farratge, fruita dolça, no han 
estat prou avaluades, ni en coneixem com afectarà a tota la cadena de valor, en preus, en 
subministrament, en renda agrària, en despoblació de les comarques de Ponent. El tancament 
del canal comportarà pèrdues econòmiques a tot el sector primari que necessitarà d’ajuts per 
part de l’Administració. Un estira i arronsa que ha significat, de moment, el canvi de la consellera 
del departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural. 

L’economista Fernando Trias de Bes definia fa poc el moment actual com un moment frontissa, 
aquell que es produeix quan afloren els canvis. El punt d’inflexió que es donarà quan entrem el 
2024. 

I no només per la Intel·ligència artificial. Si hem de complir amb l’acord de la Comissió Europea 
que l’any 2050 hauríem d’haver disminuït en un 55% el consum de CO2 de l’any 1990, ens ho 
haurem de creure. L’any 2021, a Catalunya, el consum de tones de Co2 va ser en un 4% superior 
al del 1990. Per tant estem anant en la direcció contrària, estem augmentant, no disminuint. 

Com fer que tota l’economia, els processos industrials, la mobilitat, el consum responsable vagi 
en aquesta direcció?. Aquí és on intervindreu, prenent decisions una a una, sense les motxilles 
que els més grans hem tingut en els darrers anys. 

Us acabeu de graduar en una de les disciplines més boniques, que us permet entendre la 
societat, saber com funciona un país. Heu passat una pandèmia, sense classes presencials, sense 
poder estar amb els vostres companys, el que dona valor al temps que passeu a la Universitat. 
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Confiem en vosaltres. Teniu les eines, esteu formats, sabeu anglès, teniu habilitats 
tecnològiques. Amb el que sabeu, amb el que heu après en aquesta universitat, podeu millorar 
el funcionament de qualsevol institució o empresa. Les àrees financeres dels organismes públics 
i de les empreses són una de les parts essencials de les institucions. I com a professionals tindreu 
molt poder, exercint-lo amb mesura, essent crítics amb les males pràctiques, però positius.  

Preneu compromís social, però sobretot sigueu uns bons professionals. 

Enhorabona per la vostra graduació. Des del Consell social de la UdG us desitgem una bona 
incorporació a la societat i esperem anar-vos veient, a la xarxa Alumni i ampliant la vostra 
formació en aquesta universitat. 

Moltes gràcies 

 

Assumpció Vila 

 

 

 

 


